

Requirement of Research Subject 研究课题撰写要求

You should describe your research subject planned for this course with **5 pages to 8 pages** space. (*if necessary, please use additional paper)

Considering existing knowledge and new knowledge from the process of future research, opportunities and constraints which emerged with the deep going and maturity of project, the research subjects described in your application form usually have adjustment. Therefore, your research subject presented here no need to be the final edition.

However, your intention must be clearing as much as possible. Please state below contents in detail.

- The thought sources which bring forth this research
- In order to evaluate its relevance and feasibility, you discussed with whom.
- Which literatures you have done a preliminary reading. And if possible, you need to read some research reference articles.
- Some actions or information collection you took for opening topics.
- Who are the persons which you thought they could be interested in your research result and what is the possible purpose for them to use this research result.
- Who or which situation is advantaged or important for your information collection.

These information may be not complete and formal during your application period. However, it is very important to offer because according to these information Assessment Committee will assess the applicant's capability of creating new knowledge by practical and systematic action.

你需要以中文 **3 到 5 页** (英文 **5-8 页**) 来描述你在这个课程内计划研究的课题 (*如有必要请用附加纸)。

申请表中所描写的研究课题通常会有所调整,如考虑到现有知识和将来的研究过程中可能获得的新知识,以及随着项目的深入和成熟而出现的的机会和制约因素等。所以,你在此陈述的研究课题并不需要是最终版本。

然而,你的意图必须尽可能具体明确,如详细阐述以下内容:

- 产生该研究的想法来源
- 为了评估它的关联性和可行性,你和谁进行了讨论
- 你初步阅读了那些文献?如有可能,阅读应涉及一些研究性质的参考文章。
- 你为了开题已经采取的一些行动或者信息搜集
- 你认为会对该研究结果感兴趣的人以及他们使用这一研究结果的可能目的
- 有关谁或那种情形对于收集信息有利或很重要,你的想法如何

这些信息可能在申请阶段尚不够完整和正式,但是,提供这些信息很重要,因为评审委员会可据此评估申请者采取可行而有条不紊的行动去创造新知的能力。

高级公共管理博士（EDPA）项目

研究课题撰写格式提示

请您描述在 EDPA 项目中计划研究的课题，中英文各一份（中文宋体小四，3 到 5 页；英文 Times New Roman 12 号，单倍行距，8 到 10 页），通常包含如下内容：

一、标题

二、概要（5 到 10 行）

三、关键词（3 到 10 个）

四、研究课题

五、学术观点（在本研究课题中有哪些创新性的观点？）

六、研究方法（如案例研究、访谈、问卷...）

七、预期结果

八、参考文献